



တၢ်တူၢ်ဖျါဖျါစီၤလၢ

မးသဲ ၂၁:၁-၁၁, မ့ၢ်ကူး၁၁:၁-၁၁

ဗုဒ္ဓရၢၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကွၢ်မိၣ်ခ့ၣ်ဘါ

ပုၤယုဒၤဖိအိၣ်ဒီး အဘူၣ်ဖးဒိၣ်သာဘူၣ်ဘူၣ် တဖၣ်အံၤ တမၤဝဲဒီး အိၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်. ဘၣ်မၤဝဲဒၣ် တၢ်ဆၢကတီၢ် မ့ၢ်ဝဲဘူၣ်လဲၤကဟံၣ် ဒီးဝုၢ်ယရူၤရုလ့ၣ်အ ကပိၣ်ကပၤတဖၣ်, ဃုၣ်ဒီးပုၤဟဲဘါတၢ်, ပုၤဟဲလုၢ်တၢ် ဟံၣ်တၢ်တဖၣ် ပုၤဝဲလၢဝုၢ်ယရူၤရုလ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤ ယုဒၤဖိတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဝဲလၢ တၢ်လီၢ်တပူၤဂ့ၤ တ ပူၤဂ့ၤ ဘၣ်ဟဲဝဲလီၤ. တၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤ ယုဒၤဖိဒိၣ်တုၤခိၣ်ပုၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ယံၤဒီး ဝုၢ်ယရူၤ ရုလ့ၣ် အမံၤလၢ(၂၀)တဖၣ် ဘၣ်ဟဲဝဲမ့ၢ်လၢအ အိၣ် လၢတၢ်လီၢ်တတီၤတီၤန့ၣ် ဘၣ်ဟဲဝဲဆူအပုၤကလုၢ် အ ဘူၣ်ဖးဒိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဂီၢ်မုၢ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဃုၣ်ဒီး ကစၢ်ခရံၣ်မၤပုၤဝုၢ်ယရူၤရုလ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲအဆၢကတီၢ်အဝဲန့ၣ် အပျီၣ်အဘီၣ်တဖၣ် လဲၤဃုၣ်ဒီး ခရံၣ်ဟးထီၣ်ဝဲလၢဝုၢ်ဘုၤသနံ ဖဲကစၢ်ခရံၣ် မၤမူထီၣ်က့ၤစီၤလၢစုၤဝံၤလဲၤဝဲဆူ သဝီဘုၤသဖၤက့ မၤလီၤအပျီၣ်အဘီၣ်ခံၤ လၢအမ့ၢ် စီၤပုးတရူးဒီး ယိၤ ဟၣ် လၢကလဲၤဝဲဆူက့ၤသဖၤက့ လၢကဟံးန့ၢ် ကသ့ၣ်

ယိၤဖိအမိၢ်ဒီး အဖိတဒုအိၣ်စၢဃာ်အသးဖဲန့ၣ် လဲၤဒီး ဃုၣ်လီၤကွံၣ်အပျီၣ်ဝံၤ ဟဲက့ၤစီၤဆူအအိၣ်, ပုၤမ့ၢ်သံကွၢ် ဒီးစံးဆၢလၢ ကစၢ်မၤအီၤအလီၢ်အိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. အပျီၣ် အဘီၣ်ခံၤလဲၤဒီးထံၣ်ဘၣ် ကသ့ၣ်ယိၤဖိအမိၢ်အံၤ ဒ် ခရံၣ်စံးဝဲအသိး ဟဲက့ၤစီၤဝဲဆူ ကစၢ်ခရံၣ်အအိၣ်န့ၣ် လီၤ.

တၢ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်လၢပကသ့ၣ်နီၣ်အီၤ န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဖဲကစၢ်ခရံၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်အခါ တၢ်လီၢ်တအိၣ် ဘၣ်လၢအဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်ဘၣ်ဟံးန့ၢ်ဒုးလီၢ်ကစၢ်ခရံၣ်လၢ လီၢ်မံၤကျိၢ်အိၣ်ဆၣ်လီၢ် ဖဲကစၢ်ခရံၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤဆူ ဝုၢ် ယရူၤရုလ့ၣ်န့ၣ် ကသ့ၣ်ယိၤဖိဒိၣ်လဲၣ် တၢ်ဘၣ်ဟံးန့ၢ် လီၢ်အီၤလၢ ကစၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤ ဒုးသ့ၣ်နီၣ် က့ၤပုၤလၢ ကစၢ်ခရံၣ်စံးဝဲ ထွံၣ်မံၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒီးအတတ ဒီးထီၣ်လၢတၢ်ဖးဖိန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးအလီၢ်. မ့ၢ်ပုၤကညီ ဖိခွါအံၤ ကဟံမံၤလီၤအခိၣ်န့ၣ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. (မး ၈:၂၀).

ဖဲအပျီၣ်အဘီၣ်တဖၣ် က့ၤတုၤဆူဘုၤသနံ

အပျိုအဘိဉ်တဖန် တာ်တအိဉ်ဒီး အဝဲသ့ဉ်နီတမံ လာ ကဒါလီတံလုးတကုဉ် လာအကြားဒီးကစာ်ခရံဉ် ဒ်စီ ပတဂအသိးဘဉ်. မ့မ့ဟံးန့အယဉ်ဒီး ဒါလီဝဲလာ ကသ့ဉ်ယီမိဖိအလီဖဲန့ဉ် ကစာ်ခရံဉ်ဒီးထီဉ် ကသ့ဉ် ယီဖိဒီးလဲဝဲဆူယဂ္ဂုလုဉ်န့ဉ်လီ. တာ်မ့တာ်တီလာ အဘဉ်တာ်ဟံးဖျါထီဉ်အီဖဲအံန့ဉ် “ကသ့ဉ်ယီဖိလာ တာ်တဒီးဒီးအီနီတဘျီဘဉ်. ကြားဝဲဘဉ်ဝဲလာ တာ်က သူအီလာတာ်စီတာ်ဆုံအီနီန့ဉ်လီ.

စံးဘဉ်ပုအံဉ်စရုလးဖိလာ အကဟဲစိာ်န့နု လာဂီဖံး မိလါလာပုပုလာမဲဉ်တအိဉ်ဘဉ်, လာ နီဉ် ယိးဘိတအိဉ်ဘဉ်လာအလီနီတဘျီဘဉ်တဒုန့ဉ် တက့ာ်. (၄မိ၁၉:၂) တာ်အံပာ်ဖျါထီဉ်ဝဲလာ ကသ့ဉ် ယီအံတဘဉ်တာ်ဒီးအီနီတဘျီဒီးဘဉ်.

တာ်ကစီဉ်ဟူထီဉ်သါလီဝဲဒဉ် လာကစာ်ခရံဉ် လာအမမထီဉ်က့စီလါစရုးတဂန့ဉ် ဟဲလီဝဲလံ. ကလဲဆူယဂ္ဂုလုဉ် လာဘူဉ်လဲကဟံအီနီန့ဉ်လီ. ဖဲအံပထံဉ်ပဝဲလာ ပုဂီမုာ်အိဉ်ဝဲဒဉ်ခံဒုဉ်တဒုဉ်န့ဉ် ဟိ ထီဉ်ကစာ်ခရံဉ်အခံလာ ဘ့၁သနံဒီး ပုဂီမုာ်အိဉ်ဝဲဒဉ် လာဝုာ်ယဂ္ဂုလုဉ်န့ဉ် ဘဉ်သကံလိာ်သး တူာ်လိာ်ကစာ် ခရံဉ်ဒ်စီပလာအမန့လာတာ်တဂအသိးန့ဉ်လီ.

လာပုဂီမုာ်အကျါ တနီနီလဲ၁ဃာ်ဝဲဆူကစာ် ခရံဉ်အမဲဉ်ညါ ဒါလီအယဉ်ဒ်သိး ကသ့ဉ်ယီဖိကယီ အီဒီးလဲ၁နီဖျါအီ အဝဲအံပာ်ဖျါထီဉ်ဝဲဒဉ် ဖဲစီယုဟူ ကဲစီပလာအခါ အဝဲသ့ဉ်မာဝဲချချ ဟံးန့တဂအယဉ် ဒဉ်ဝဲ ဒါလီဝဲလာဃီအသ့ဒဉ်လဲာ်အဖိခိဉ် လာအဝဲဒဉ် အဖိလံာ်ဒီး အူကွဲတဖဉ်ဒီး စံးဝဲဒဉ် စီယုဟူ ကဲလံ စီပလာ (၂စီပလာ ၁၉:၂၂) ပုတနီနီ ဟံးန့ထီလုဉ် ဝံာ်ဝံာ် ဝဲ ဖဲကစာ်ခရံဉ်ဟဲဘူးထီဉ်အခါန့ဉ်လီ. လာတာ် မာဒ်အံန့ဉ် ပုဂီမုာ်တဖဉ် ဟံးဖျါထီဉ်ဝဲလာ အဝဲသ့ဉ် ဒုးနဲဉ်ဖျါခရံဉ်ဒီး ဟ့ဉ်တာ်ယူးယီဉ်ဆူခရံဉ် လာအမ့

စီပလာဒီး ဟ့ဉ်တာ်ယူးယီဉ် အထီကတာ်န့ဉ်လီ. လာ အံဉ်စရုအကီပု ထီလုဉ်မ့တာ်ပနီဉ်တမံ လာအမ့ တာ် သ့ဉ်ဒုသးဒုဒီးတာ်မန့န့ဉ်လီ. လာလံာ်စီဆုံအပု ဟံ ဖျါဝဲပုစီဆုံတဖဉ် လဲထီဉ်ဟးထီဉ်ဝဲဆူ တာ်မန့န့ ဖဲမူ ခိဉ် ဝုာ်စံယီဉ်လာအစုလီအိဉ်ဝဲဒီး ထီလုဉ်န့ဉ်လီ.

တာ်န့ဉ်ဝံတစီဖိ ပုပုရဲရဲတဖဉ် မာပျံ မာ ဖုးပုဂီမုာ် လာပုလာအကိးသတြီထီဉ် လာခရံဉ်မ့ မ့းရှံ အတဖဉ် ကဘဉ်တာ်နီဉ်ထီဉ်ကွံာ် အဝဲသ့ဉ်ဆူ တာ်လုာ် လီ၁ချာန့ဉ်လီ.

တာ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ် တမ့အမပျံမာဖုး ပုဂီ မုာ်တဖဉ် ကန့ဘဉ်. မ့မ့ကိးသတြီထီဉ် လာအကလုာ် ဖးဒိဉ်,

“စီဒါဝဲအဖိခွါဒါ, အုဉ်က့၁ခိဉ်က့၁ ခဲကနံဉ် အံတက့ာ်. ပုလာအဟဲလာယွဲအမံတဂအံ မံအ ဘဉ်တာ်ဆိဉ်ဂုတက့ာ်. အုဉ်က့၁ခိဉ်က့၁ခဲကနံဉ်အံ တက့ာ်.” (စံး ၁၁၈:၂၅-၂၆).

တာ်အံပုတနာ်ဟံာ်ဘဉ်, အပျိုအဘိဉ်တဖဉ် တနာ်ဟံာ်ဘဉ်, မ့အဝဲအတာ်စံးဟံ လာထီဉ်ပုထီဉ်ဝဲ,

“စံယီဉ်အဖိမုဉ်သ့ဉ်ဒါ, သ့ဉ်ဖဲသးညီဒိဉ်ဒိဉ် ကလဲာ်တက့ာ်. ယဂ္ဂုလုဉ်အဖိမုဉ်သ့ဉ်ဒါ, ကိးပသု ထီဉ်တက့ာ်. ကွာ်ကွာ်နီစီပလာဟဲဆူန့အိဉ်လီ. တီဝဲလီဝဲ ဒီးအုဉ်က့၁ခိဉ်က့၁တာ်လီ. အသ့ဉ်စူ၁သးစူ၁ဒီး ဒီးက သ့ဉ်ယီ, ကသ့ဉ်ယီမိအသးစာ်ဒဉ်လဲာ် ကသ့ဉ်ယီ မိအဖိလီ.” (စက၁ ၉:၉)

ပုယုဒါဖိတဖဉ်အိဉ်ဒီး အတာ်နာ် ဖဲကစာ် ခရံဉ်အိဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲအခါ ကအိဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲ ဒ်စီပလာအိဉ် ဒီးအစိကမိအလာကပီ ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ဝဲစက၁ရယု စံးဝဲ, အဝဲသ့ဉ်တဖဉ် ကဃုကစာ်ခရံဉ် လာကသ့ဉ်ယီဖိ အလီဒီး အဝဲဒဉ်အမ့းရှာဉ်န့ဉ် မ့တာ်အုဉ်က့၁ခိဉ်က့၁ ဒီးတာ်ဃုတာ်ဖိးန့ဉ်လီ.

ကသုဉ်ယီဖိ ပာ်ဖျါထီဉ်တၢ်အခီပညီ လၢလၢ ပွဲၤပွဲၤလၢ ပုၤလၢအသုအီၤတဖၣ် မ့ၢ်ပုၤအိဉ်ဒီးအစိကမိၤ တမ့ၢ်ဒ်တၢ်ဒုးတၢ်လၢကသုဉ်ဒီး လုဉ်ကဟဉ်ကသုဉ် အသိးဘဉ်. မ့ၢ်အဝဲဒၣ်အမ့းရှၢဉ်န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် တၢ်ဃုတၢ်ဖိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ကစၢ်ခရံၣ်သုကသုဉ်ယီဖိ တဘျီညါအံၤလၢ အဝဲအမ့းရှၢဉ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အုဉ်က့ၤ ခိဉ်က့ၤဒီး မ့ၢ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖိဉ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဖၤရံၣ်ရဲၤတဖၣ် ထံဉ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် အတၢ်ကိးသတြီထီဉ်အံၤ ကတုၤထီဉ်လၢတၢ်ပူထီဉ် လီထီဉ်က့ၤ ပုၤရဲၤမုၢ်ဖိအဃိ အဝဲသုဉ်တဖၣ် အစိ ကမိၤ တအိဉ်လၢဘဉ်လၢ ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် အဖိခိဉ်လၢကမၤ ဘျီဉ်မၤဘျီဉ်ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ်အဃိ, အဝဲသုဉ်မၤကစၢ် ခရံၣ် ဒ်သိးကမၤပုၤဂီၢ်မုၢ် ကအိဉ်ဘျီဉ်အိဉ်ဘျီဉ်အိဉ် ကစၢ်ခရံၣ်စံးအဝဲသုဉ် မ့ၢ်အိဉ်ဘျီဉ်အိဉ်ဘျီဉ် ဒီးလၢကတဖၣ် န့ၣ် ကကိးထီဉ်တၢ်လီၤ.”

တဆီဘဉ်တဆီ ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် သုးဃီၤအသး တုၤလၢ ဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ်အပူၤလံ. တၢ်ကတိၤအိဉ်ဝဲဒၣ် လၢတၢ်ဃံတၢ်လၢအမံၤတဆီန့ၣ် အခွံမံၤန့ၣ် ဘဉ်တၢ်ကွံၣ်လီၤအီၤလၢ ဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ အတၢ်လုၢ်လီၤ လၢ ဝုၤအတၢ်သုဉ်ထီဉ်တဖၣ် ဃံလၢဒိဉ်မး မ့ၢ်မး တၢ်ဃံတၢ်လၢနီၢ်နီၢ် လၢအိဉ်ဖျါထီဉ်ဝဲလၢ ဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ်အပူၤလီၤ. ဒီးပုၤကိးဂၤ ပာ်ကဖၤ လၢဘဉ်အသး လၢဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ် အတၢ်ဃံတၢ်လၢ အဃိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃံတၢ်လၢတဖၣ်အံၤ တထုးန့ၢ်ပကစၢ် ခရံၣ်အသးနီတံမံဘဉ်. မ့ၢ်အဝဲဒၣ်အိဉ်ဒီး တၢ်သုဉ်အုးသးအုး လၢအဒုးလီၤအမဲာ်ထံ, တခီန့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ အဝဲဒၣ်သုဉ်ညါဝဲဒၣ်လၢ ဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ် အတၢ်ဟးဂီၤန့ၣ် ဘူးထီဉ်ဝဲ သပုၢ်ပုၢ်လံ. ဒီးစံးဝဲ “ယုဉ်ရူၤအမဲာ်ထံလီၤဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.” အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ခရံၣ်စံးဝဲဒၣ် “ဒ်

ဆီမိၢ်ပုၢ်ဒုးအိဉ်ဖိဉ်အဖိလၢ အဒံးဆုဖိလၢအသိးန့ၣ် ယသးအိဉ်လၢ ကဒုးအိဉ်ဖိဉ်နဖိအဘျီဆံးအါလဲဉ်. မ့ၢ်မ့ၢ် သုဝဲသုဉ်အံၤ သုသးတအိဉ်ဘဉ် (လူၤ ဘုးဒုး).

ဒ်ကစၢ်ခရံၣ် ကအုကစွါဝဲဒီး အမဲာ်ထံလီၤဝဲ အသိး ဖဲ ခ.န ၇၀န့ၣ် ဝုၤယရူၤရဲၤလုဉ် ဘဉ်တၢ်ဟဲမၤဟး ဂီၤကွံၣ်အီၤလၢ ရဲၤမုၢ်အသုးခိဉ်တံတူးန့ၣ်လီၤ. လၢခံကတၢ် ပုၤဂီၢ်မုၢ်ခံဖုအံၤ ဘဉ်သကၢ်လိာ်သးဒီး ကိးသတြီထီဉ်ဝဲလၢခရံၣ် မ့ၢ်စီၤပၤ ဘဉ်ဆဉ်ဒီး တမ့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဆၢ ကတီၢ်အဝဲန့ၣ်ဘဉ်. ခရံၣ်ကကဲစီၤပၤဖဲ တၢ်ဆၢကတီၢ် မဲဝဲအခါန့ၣ်လီၤ.

ပတုၤပဝဲဆူထီလုဉ်အမုၢ်နံၤလံ ဒ်တၢ်ကွဲးလၢ အဖိခိဉ်အသိး တၢ်ဒုးသုဉ်ညါပုၤဒီး ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤလိ လၢပကမၤလိအဂီၢ် လၢထီလုဉ်မုၢ်နံၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

၁. ဘဉ်ယးဒီးကစၢ်ခရံၣ်ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မၤလိ
(က) ပာ်ဖျါထီဉ်အတၢ်သုဉ်ဒုသးဒု

အဝဲဒၣ်သုဉ်ညါဝဲလၢ ကန့ၣ်လီၤဆူဝုၤပုၤဒီး မ့ၢ် ဝုၤတဝုၤလၢအထီဒါအီၤ အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ပုၤဂီၢ်မုၢ်အတၢ်သး ဆူဉ်ကိးသတြီထီဉ်လၢ ခရံၣ်ကမ့ၢ်စီၤပၤလၢ ကအုဉ်က့ၤ ခိဉ်က့ၤပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိသန့က့ ပုၤအခိဉ်ဒီး တၢ်စိတၢ်ကမိၤတဖၣ် ပာ်သးလၢ ကတြျီကွံၣ်အီၤအဝဲသုဉ်ညါဝဲ ဘဉ်ဆဉ်အဝဲလဲၤန့ၣ်လီၤဝဲဒၣ် အိဉ်ဖျါထီဉ် ဒ်ပုၤအဒု တဂၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

(ခ) ဒုးန့ၣ်ဖျါထီဉ်ဝဲလၢအဝဲမုၢ်ယုၤအမုၢ်ရံၣ်အၤတဂၤ
ယုၤအမုၢ်ရံၣ်အၤ အပုၤဒီးဖူအသး ဒ်စီၤပၤတဂၤ အသိး မ့ၢ်ဝဲဒၣ်စီၤပၤလၢသုဉ်လၢသးတခီန့ၣ်လီၤ.

(ဂ) အဝဲဒၣ်ဟဲဆီဉ်လီၤအသး
အဝဲဒၣ်ဟဲဒီးဒီးကသုဉ်ယီဖိ တၢ်အဝဲအံၤ

မှီအဝဲဟဲ့တံပနီၣ် လာအမှီတံပနီၣ်ဖိအပနီၣ်. ဖဲအဝဲဒၣ်စံးလာအမှီစီပဟန့ၣ် အဲၣ်ဒီးပံာ်ဖျါဝဲလာအမှီ တံပနီၣ်ဖိအစီပဟတဂတနီၣ်လီၤ. အတံာ်ဟဲဖျါ ထီၣ်ဝဲလာ တမ့ၢ်ကဟဲလာကမဟးဂီၤတံာ်ဘၣ်. မ့မှီတံာ် အဲၣ်တံာ်ကွံဒီး တစံၣ်ညီၣ်ပှၤဘၣ်. မ့မှီဟဲဝဲလာ ကမာ စၢၤတံာ် တမ့ၢ်အဝဲကသူဝဲ တံာ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးဒီး တံာ် ကံသ့ၣ်ကံစီဘၣ်. မ့မှီတံာ်ဂံၢ်တံာ်ဘါ လာတံာ်အဲၣ်တံာ် ကွံအပူၤတနီၣ်လီၤ.

၂. ကွၢ်ကဒီးလာပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ်
(က) ပုၤထူးပုၤတီၤတနီၣ်နီၤ

ပုၤထူးပုၤတီၤတနီၣ်နီၤလၢ အဒါလီၤအယုၣ် လၢအလုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ဒိၣ်သိးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ် က ပံာ်ဖျါထီၣ်အသးလၢ အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤထူးပုၤ တီၤ တမ့ၢ်တံာ်လၢ အယူးယီၣ်ခရံၣ်ဘၣ်. မ့မှီအဝဲသ့ၣ် ကမ့ၢ်ပုၤအမံၤဟူထီၣ်သါလီၤတနီၣ်လီၤ.

(ခ) ပုၤရူဖိဝုၢ်ဖိတဖၣ်

ပုၤရူဖိဝုၢ်ဖိ လၢအအိၣ်လၢဝုၢ်ယရူၤရလုၣ်ပုၤ တဖၣ် တမၤဘၣ်ထွဲအသးဒီး ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် ကိးသတြီထီၣ်ဝဲလာ အကလုၢ်ဖးဒိၣ် ဟိၣ်စဲန့ၣ် ဟိၣ်စဲန့ၣ် ဘၣ်ဆၣ်ဒီးစုၤသီကဒီး ကိးပသု ထီၣ်ကဒီးဝဲလာ အကလုၢ်ဖးဒိၣ် ပျၤထီၣ်ကွံၣ်အီၤပျၤထီ ကွံၣ်အီၤ”

ပလီၤကံၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး ပုၤဂီၢ်မုၢ်တဖၣ် လၢပကိးသ တြီထီၣ် “ခရံၣ်မ့ၢ်ပစီပဟ” တစါဖိ ဒီး ပမၤကမၢ်တံာ် န့ၣ်လီၤ.

၃. ပမၤလိၣ်တံာ်လၢထီထူၣ်အိၣ်ဝဲ (စံး ၉၂း၁၂-၁၅)
“ပုၤတီၤပုၤလီၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲ ဒ်သ့ၣ်စုၣ်ပလူၣ်အ

သိး မဲထီၣ်ဝဲဒ်သ့ၣ်ဆိအုၣ်ရံးလၢ လဘၤနီၣ်အသိးန့ၣ် လီၤ.”

သ့ၣ်စုၢ်ပလိၣ်

- ၁. အဝဲသ့ၣ်အန့ဆၢၣ်န့ၣ် ထီၣ်ဝဲဒၣ်ဘျၢဘျၢလီၤ.
- ၂. အလၢၣ်မ့ၢ်တံာ်ကဒုလၢ ပုၤလဲၤတံာ်လၢ မဲးမ့ၢ်ခိၣ်တဖၣ် အဂီၢ်.
- ၃. အထူၣ်, တံာ်သူစ့ၢ်ကိးအီၤ လၢတံာ်တ့ထီၣ်ဟံၣ်တ့ ထီၣ်ဃီ မ့ၢ်လၢအထူၣ်ကိၤအဃိ.
- ၄. အကံၢ်စဲၤလီၤအသးယီၣ်ယီၣ် တုၤအတုၤဆူ ထံမူထီၣ် ပာ်မူဝဲလၢ အနံၣ်လၢအကယၤ
- ၅. လၢထူၣ်အပူၤ တံာ်ကသ့ကသ့တဖၣ် မ့ၢ်အဆူထီၣ် ထံဒီး ကသ့ၣ်ထီၣ်ဝဲအါအါ
- ၆. အသၣ်ကဲဘျူးလၢ ပုၤကညီၣ်ဒီး တံာ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အဂီၢ်.

ပုၤခရံၣ်ဖိ အတံာ်အိၣ်မူကဘၣ်လီၤကံၣ်ဒီး သ့ၣ် စုၣ်ပလိၣ် တုၤပုၤထံၣ်အီၤန့ၣ် ပုၤလဲၤတံာ်လၢ မဲးမ့ၢ်ခိၣ် တဖၣ် တုၤအထံၣ်ဘၣ် စုၣ်ပလိၣ်အိၣ်ဖျါ လၢအယံၤန့ၣ် မ့ၢ်တံာ်သူၣ်သးစုၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ကဒုဘၣ်လၢ သ့ၣ်စုၣ်ပလိၣ်အခိၣ်ထံး, ဖဲန့ၣ် ကအိၣ်ဘၣ်ထံမူ ဒီးကမၤ ကဆိထီၣ်အသးဖဲ အလီၤဘ့းလီၤတီၤ လၢမဲးမ့ၢ်ခိၣ် တံာ် လဲၤအခါ,သူၣ်အသးလၢယွၤအဟံၣ်ပူၤဒီး ဂ့ၤထီၣ်ဝဲလာ အကၤပူၤလီၤ.

ပုၤစုၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတံာ်ပဝဲတဖၣ်အံၤ ပကအိၣ် လၢပကစၢ် ယွၤအကၤပူၤ မ့ၢ်တံာ်ဘၣ်တံာ်ဘၢ လၢပဂီၢ်ဒီး ယွၤမ့ၢ်ပလၢာ် ဒီး ပတိၣ်လၢ တံာ်အာတဘၣ်ဘၣ်ပှၤဘၣ်. ဒီးပကအိၣ် လၢယွၤအဟံၣ်ပူၤလီၤစီၤလီၤထီၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ဖုၤသရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်က့ၤမံၤခုၣ်ဘါ